
P R O T O K Ó Ł   Nr XXVIII/2021 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 4 lutego 2021 r. 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

(zdalny tryb obradowania). 

 

 

XXVIII Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 4 lutego 2021 r. otworzył  

i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej MARIUSZ GORGOL.  

 

Na wstępie sprawdził obecność w sesji poprzez wyczytanie nazwiska i imienia radnych. Każdy 

radny potwierdzał swoją obecność, jednocześnie będąc widocznym na ekranie pozostałych 

uczestników sesji. 

 

Radni, którzy potwierdzili obecność: Bartoszek Agnieszka, Bugiel Magdalena, Chołody Anetta, 

Gąsienica Marzena, Gorgol Mariusz, Grosicka Joanna, Jadwiżyc Izabela, Lis Irena, Malarski 

Arkadiusz, Malinowski Artur, Niepelt Elżbieta, Palicki Dariusz, Papierkiewicz Magdalena  

i Sztyler Paweł. 

 

Radni nieobecni: Fornal Karolina (dołączyła do obrad w pkt 2 porządku sesji pn. „Wnioski  

o zmianę porządku obrad sesji”). 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą 

prawomocne.  

 

Po tym powitał zaproszonych gości tj. Burmistrza Dorotę Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza 

Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-

Herbaczewską oraz Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie Mariolę Siniarską. Zaproszeni goście byli widoczni na ekranie pozostałych 

uczestników sesji. 

Powitał również radnych i wszystkich, którzy oglądają sesję on-line. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu 2 

pn. „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy są jakieś wnioski do 

porządku dzisiejszej sesji. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad w pkt 9 

projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne 

Sulinowo jako ppkt 13. Powiedziała, że projekt uchwały dotyczy zamiany działek nr 576/11  

i nr 576/12 będących własnością Gminy Borne Sulinowo, na działkę nr 483 stanowiącą własność 

prywatną. Właściciel nieruchomości nr 483 wyraził zgodę na zamianę nieruchomości  

z koniecznością dopłaty różnicy w wartości nieruchomości  na rzecz Gminy Borne Sulinowo.  

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetowo-Gospodarczą. 

Więcej wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad zgłoszonym 

wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad w pkt 9 projektu uchwały w sprawie zamiany 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo jako ppkt 13: 

 za głosowało 14 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Wniosek zostały przyjęty. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol poinformował, że do obrad dołączyła radna Karolina 

Fornal – aktualnie zdalnie w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

 

 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 4 lutego 2021 r. przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XXVII/2020 z 30.12.2020 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w II półroczu 2020 r. 

7. Uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2021 rok. 

8. Zatwierdzenie planów pracy komisji problemowych Rady Miejskiej na 2021 rok. 

 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia petycji dotyczących wezwania Rady Miasta i Gminy Borne Sulinowo do 

pilnego przyjęcia uchwały w sprawie uznania za niedopuszczalne jakichkolwiek działań 

władz międzynarodowych, krajowych czy lokalnych wykluczające społecznie 

mieszkańców miasta i gminy Borne Sulinowo z powodów rasowych, religijnych, 

medycznych czy sanitarnych, oraz uznania za zasadne i nieodzowne, by Rząd RP uzyskał 

pisemne gwarancje ze strony producentów szczepionek na Covid-19, że w przypadku 

jakichkolwiek powikłań gotowi są oni przyjąć i ponieść wszelkie koszta prawne  

i finansowe wystąpienia niepożądanych odczynów poszczepiennych; 

2) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

lokalowa oznaczona nr 24/7 w m. Silnowo); 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa, oznaczona działką nr 408/5 w m. Krągi); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa, oznaczona działką nr 409/5 w m. Krągi); 

5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa, oznaczona działką nr 409/8 w m. Krągi); 

6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość 

gruntowa, oznaczona działką nr 409/9 w m. Krągi); 

7) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 60 m
2
 z działki nr 115/12  

w m. Przyjezierze); 

8) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 7 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 383 m
2
 z działki nr 147/1  

w m. Krągi); 
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9) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (część nieruchomości gruntowej tj. 62 m
2
 z działki nr 12/1  

w m. Borne Sulinowo); 

10) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa oznaczona działką nr 11/19  

w m. Silnowo); 

11) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa oznaczona działką nr 11/20  

w m. Silnowo); 

12) utworzenia Placówki Wsparcia Dziennego; 

13) zamiany nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Ustalenie terminu następnej sesji. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 3 pn. „Przyjęcie protokołu 

poprzedniej Sesji Rady Miejskiej”. 

 

 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że protokół poprzedniej Sesji Rady Miejskiej 

był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są 

uwagi do protokołu Nr XXVII/2020 z 30.12.2020 r. 

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołu Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXVII/2020 z 30.12.2020 r.: 

 za głosowało 15 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Protokół Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXVII/2020 z 30.12.2020 r. został 

przyjęty. 

 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 4 pn. „Informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami”. 
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Ad 4. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami o następującej treści: 

 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie:  

 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła 2 posiedzenia, na których : 

1. Opracowano projekt planu pracy komisji na 2021 rok. 

2. Zaopiniowano projekty uchwał będące przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie zwołanej na dzień 4 lutego 2021 r. oraz projekt uchwały w sprawie zamiany 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

 

Komisja Rozwoju odbyła 2 posiedzenia, których tematyka przedstawiała się następująco: 

1. Opracowanie projektu planu pracy komisji na 2021 rok. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał, będących przedmiotem sesji zwołanej na dzień 4 lutego 

2021r., w sprawach: 

1) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2021 rok; 

2) rozpatrzenia petycji dotyczących wezwania Rady Miasta i Gminy Borne Sulinowo do 

pilnego przyjęcia uchwały w sprawie uznania za niedopuszczalne jakichkolwiek działań 

władz międzynarodowych, krajowych czy lokalnych wykluczające społecznie 

mieszkańców miasta i gminy Borne Sulinowo z powodów rasowych, religijnych, 

medycznych czy sanitarnych, oraz uznania za zasadne i nieodzowne, by Rząd RP uzyskał 

pisemne gwarancje ze strony producentów szczepionek na Covid-19, że w przypadku 

jakichkolwiek powikłań gotowi są oni przyjąć i ponieść wszelkie koszta prawne  

i finansowe wystąpienia niepożądanych odczynów poszczepiennych; 

3) utworzenia Placówki Wsparcia Dziennego. 

 

Komisja Rewizyjna odbyła 1 posiedzenie, na którym opracowała projekt planu pracy komisji na 

2021 rok. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji odbyła jedno posiedzenie, na którym opracowała projekt 

planu pracy komisji na 2021 rok oraz rozpatrzyła dwie petycje dotyczące wezwania Rady Miasta 

i Gminy Borne Sulinowo do pilnego przyjęcia uchwały w sprawie uznania za niedopuszczalne 

jakichkolwiek działań władz międzynarodowych, krajowych czy lokalnych wykluczające 

społecznie mieszkańców miasta i gminy Borne Sulinowo z powodów rasowych, religijnych, 

medycznych czy sanitarnych, oraz uznania za zasadne i nieodzowne, by Rząd RP uzyskał 

pisemne gwarancje ze strony producentów szczepionek na Covid-19, że w przypadku 

jakichkolwiek powikłań gotowi są oni przyjąć i ponieść wszelkie koszta prawne i finansowe 

wystąpienia niepożądanych odczynów poszczepiennych. 

Wypracowane przez komisję stanowisko odnośnie petycji stanowi załącznik do projektu 

uchwały ujętego w porządku dzisiejszej sesji.”. 

 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 5 pn. „Sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał”. 
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Ad 5. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał.  

Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w sprawozdaniu.  

 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do Pani Burmistrz, czy chce coś dodać do 

sprawozdania. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 6 pn. „Sprawozdania komisji 

Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w II półroczu 2020 r.”. 

 

 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że zgodnie z § 57 ust. 2 Statutu Gminy Borne 

Sulinowo (Dz. Urz. Woj. Zach. z 2020 r. poz. 1436) komisja przedstawia Radzie sprawozdanie 

ze swojej działalności co sześć miesięcy oraz na każde żądanie Rady. Po tym zwrócił się do 

przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie o przedstawienie 

sprawozdań z prowadzonej działalności w II półroczu 2020 r. 

 

Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w II półroczu 2020 r. 

przedstawili: 

 

1. Przewodnicząca komisji Joanna Grosicka przeczytała sprawozdanie Komisji Rewizyjnej, 

które stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

2. Przewodniczący komisji Paweł Sztyler przeczytał sprawozdanie Komisji Rozwoju, które 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

3. Przewodniczący komisji Arkadiusz Malarski przeczytał sprawozdanie Komisji Budżetowo-

Gospodarczej, które stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

4. Przewodniczący komisji Artur Malinowski przeczytał sprawozdanie Komisji skarg, 

wniosków i petycji, które stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 7 pn. „Uchwalenie 

planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2021 rok.”. 
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Ad 7. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali projekt uchwały dotyczący 

planu pracy Rady Miejskiej na 2021 rok. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-

Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub propozycje 

zmian do zaproponowanej tematyki sesji Rady Miejskiej. 

 

Uwag oraz propozycji zmian do projektu planu pracy Rady Miejskiej na 2021 rok nie zgłoszono. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne 

nad projektem uchwały: 

 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/384/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021 r.  

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2021 rok 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 8 pn. „Zatwierdzenie 

planów pracy komisji problemowych Rady Miejskiej na 2021 rok.”. 

 

 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali 2 projekty uchwał 

dotyczące zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Miejskiej na 2021 rok, a mianowicie  

w sprawach: 

 zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie, 

 zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie  

(tj. Komisji Budżetowo-Gospodarczej, Komisji Rozwoju oraz Komisji skarg, wniosków  

i petycji).    

Zapytał, czy są do nich jakieś uwagi bądź propozycje zmian do proponowanych zapisów. 

 

Uwag ani propozycji zmian do proponowanych zapisów w poszczególnych planach pracy 

komisji stałych Rady Miejskiej na 2021 rok nie zgłoszono. 
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Wobec powyższego Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne 

nad projektami uchwał w sprawach: 

 

1) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2021 

rok: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/385/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021 r.  

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie na 2021 rok została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

2) zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2021 

rok (Komisji Budżetowo-Gospodarczej, Komisji Rozwoju oraz Komisji skarg, wniosków  

i petycji): 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/386/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021 r.  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie na 2021 rok została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 9 pn. „Podjęcie uchwał 

w sprawach.”. 

 

 

 

Ad 9. 

Podjęcie uchwał. 

 

9.1 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia 

petycji dotyczących wezwania Rady Miasta i Gminy Borne Sulinowo do pilnego przyjęcia 

uchwały w sprawie uznania za niedopuszczalne jakichkolwiek działań władz 

międzynarodowych, krajowych czy lokalnych wykluczające społecznie mieszkańców miasta  

i gminy Borne Sulinowo z powodów rasowych, religijnych, medycznych czy sanitarnych, oraz 

uznania za zasadne i nieodzowne, by Rząd RP uzyskał pisemne gwarancje ze strony 

producentów szczepionek na Covid-19, że w przypadku jakichkolwiek powikłań gotowi są oni 

przyjąć i ponieść wszelkie koszta prawne i finansowe wystąpienia niepożądanych odczynów 

poszczepiennych. Petycje rozpatrywała Komisja skarg, wniosków i petycji, która wypracowała 

stanowisko stanowiące załącznik do uchwały. Projekt uchwały opiniowała również Komisja 

Rozwoju i zwrócił się do przewodniczącego komisji o opinię. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 
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Następnie Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

stanowiska. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/387/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczących wezwania Rady Miasta i Gminy Borne 

Sulinowo do pilnego przyjęcia uchwały w sprawie uznania za niedopuszczalne 

jakichkolwiek działań władz międzynarodowych, krajowych czy lokalnych wykluczające 

społecznie mieszkańców miasta i gminy Borne Sulinowo z powodów rasowych, religijnych, 

medycznych czy sanitarnych, oraz uznania za zasadne i nieodzowne, by Rząd RP uzyskał 

pisemne gwarancje ze strony producentów szczepionek na Covid-19, że w przypadku 

jakichkolwiek powikłań gotowi są oni przyjąć i ponieść wszelkie koszta prawne i finansowe 

wystąpienia niepożądanych odczynów poszczepiennych została podjęta jednogłośnie  

i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

9.2 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość lokalowa 

oznaczona nr 24/7 w m. Silnowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/388/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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9.3 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa, 

oznaczona działką nr 408/5 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/389/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

 

9.4 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa, 

oznaczona działką nr 409/5 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/390/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
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9.5 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa, 

oznaczona działką nr 409/8 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/391/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

9.6 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (nieruchomość gruntowa, 

oznaczona działką nr 409/9 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/392/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
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9.7 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(część nieruchomości gruntowej tj. 60 m
2
 z działki nr 115/12 w m. Przyjezierze). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/393/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 27 do 

protokołu. 

 

 

9.8 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na dzierżawę na okres do 7 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(część nieruchomości gruntowej tj. 383 m
2
 z działki nr 147/1 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
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Uchwała Nr XXVIII/394/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 7 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 29 do 

protokołu. 

 

 

9.9 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(część nieruchomości gruntowej tj. 62 m
2
 z działki nr 12/1 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/395/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 31 do 

protokołu. 

 

 

 

9.10 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(nieruchomość gruntowa oznaczona działką nr 11/19 w m. Silnowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/396/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 33 do 

protokołu. 

 

 

 

9.11 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 

na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(nieruchomość gruntowa oznaczona działką nr 11/20 w m. Silnowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/397/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 35 do 

protokołu. 

 

 

9.12 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy utworzenia 

Placówki Wsparcia Dziennego. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię również 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Radna Karolina Fornal zwróciła się do Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bornem Sulinowie, aby powiedziała kilka zdań do mieszkańców, do kogo jest 

oferowana pomoc w tym ośrodku dziennym, jakie będą zasady przyjmowania osób i kiedy 

rozpoczyna działalność.  

 

Kierownik MGOPS Mariola Siniarska odpowiedziała, że Gmina Borne Sulinowo przystępuje od 

1 marca 2021 r. do realizacji projektu partnerskiego „W Rodzinie siła!”. Działania projektowe są 

zaplanowane na 2 lata. 1 marca rozpoczyna się remont placówki wsparcia dziennego, która 

będzie wpisywała się w ustawę o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Placówka 

będzie miała charakter opiekuńczy – będzie to świetlica środowiskowa. W ramach tego projektu 

będą działania nie tylko w placówce wsparcia dziennego w Bornem Sulinowie, ale będą również 

działania: praca z dziećmi i z rodzinami na terenie dwóch miejscowości w świetlicach  

w Łubowie i w Piławie. W projekcie weźmie udział 38 rodzin i 48 dzieci, opiewa na kwotę 

blisko 990.000,00zł dofinansowania i 110.000,00zł wkładu własnego (wkładem własnym jest 

zasób lokalowy). Działania placówki wsparcia dziennego skierowane są do dzieci, do rodzin  

z problemami opiekuńczo-wychowawczymi i głównie będą się skupiać na tej kategorii klientów. 

Przez 2 miesiące będą trwały prace remontowe i przygotowanie do uruchomienia tej placówki. 

Od 1 maja powinna zacząć się praca z dziećmi i z rodzinami.  

 

Radna Karolina Fornal zwróciła się o podanie, jak będzie wyglądał proces rekrutacyjny. 

 

Kierownik MGOPS Mariola Siniarska powiedziała, że będzie ogłoszona rekrutacja do tego 

projektu, informacje zostaną zamieszczone zarówno na stronie Urzędu Miejskiego jak i na 

stronie Ośrodka i na pewno będzie to rozpropagowane. Zwracając się do obecnych prosiła  

o zgłaszanie przypadków jeżeli widzą, że coś się dzieje w rodzinach, o których być może oni nie 

wiedzą. Wówczas będą starali się dotrzeć do tych rodzin i dzieci, bo tak jak w każdym działaniu 

projektowym rodzina musi wyrazić zgodę i chęć uczestnictwa w tym zadaniu. To nie będzie 

udział tylko w jednym wybranym działaniu, ale będą współpracować przez 20 miesięcy. 

 

Radna Irena Lis zwróciła się do Pani Burmistrz i zapytała, czy są brane pod uwagę koszty 

dojazdu do tego ośrodka wsparcia rodzin np. z Juchowa, Radacza, Kucharowa, Dąbia, Kiełpina. 

Na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Gospodarczej Kierownik OPS powiedziała, że nie ma 

takich pieniędzy, a wiadomo czasy są jakie są i jest coraz więcej rodzin i młodzieży, którzy 

potrzebują takiego wsparcia. Jeżeli nie ma pieniędzy, żeby tu utworzyć takie placówki, to 

rozważyć sytuacje przyjazdu terapeutów np. dwa razy w miesiącu, jeżeli znajdą się rodziny 

chętne do współpracy. Poinformowała, że przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

Arkadiusz Malarski zaproponował udostępnienie pomieszczenia w siedzibie Fundacji  

w Juchowie, żeby rodziny z tej części gminy mogły dojechać. Wie, że w Juchowie są 4 czy 

więcej rodzin pod opieką kurateli sądowej. Jeżeli jest kurator sądowy w poszczególnych 

miejscowościach w kilku rodzinach, to oznacza że jest problem i ten problem trzeba rozwiązać, 

ale żeby nie było tak, że tylko w Bornem Sulinowie, a północna część gminy pozostanie bez 

pomocy. Prosiła, żeby rozważyć taką sytuację pod względem finansowym, czy dojazdu, czy 

pomieszczenia. 

 



15 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zaproponowała, żeby najpierw uruchomić tę placówkę, zacznie 

ona działać od 1 maja. Nigdy nie było takiej placówki na terenie naszej miejscowości. W swoich 

założeniach przewidywali również miejscowości Jeleń i Radacz, ale niestety nie mogli tylu 

miejscowości wprowadzić. Zwróciła uwagę na to, że otrzymujemy środki na wyremontowanie 

jednego pomieszczenia w Bornem Sulinowie, na zakup niezbędnych pomocy, opłacenie 

terapeutów i specjalistów. Zobaczymy jak to zafunkcjonuje i jakie będzie zapotrzebowanie. 

(projekt zakłada określoną liczbę rodzin) i czy faktycznie te dzieci i te rodziny będą przychodziły 

na te zajęcia i będą z nich korzystały. Jeżeli faktycznie będzie taka duża potrzeba, to być może 

trzeba będzie rozważyć utworzenie takiej świetlicy również w drugiej części naszej gminy. 

Zwróciła uwagę na to, że jest tam wymagany kierownik, jest wymagany wychowawca, a są to 

koszty zatrudnienia i trwałość projektu. Na dzień dzisiejszy nic nie będzie obiecywać,  

np. że będzie transport i będą mogli dojeżdżać. Jeżeli będzie taka potrzeba, to pochylimy się nad 

tym problemem i spróbujemy znaleźć jakieś rozwiązanie. 

 

Kierownik MGOPS Mariola Siniarska powiedziała, że na spotkaniu, w którym uczestniczyli  

z liderem projektu była rozmowa o takim momencie, że jeżeli uda się im zrekrutować taką liczbę 

dzieci i rodzin, o której mowa w projekcie, to być może instytucja zarządzająca pozwoli na 

dokoptowanie jeszcze kolejnych miejscowości. Na razie musimy wywiązać się z zobowiązań   

i zapisów, jakie są w tym projekcie. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/398/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie utworzenia Placówki Wsparcia Dziennego została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 37 do protokołu. 

 

 

9.13 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zamiany 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (zamiana nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych, położonych w miejscowości Łubowo, oznaczonych działkami  

nr 576/11 i nr 576/12 będących własnością Gminy Borne Sulinowo, na nieruchomość gruntową 

oznaczoną działką nr 483 stanowiącą własność prywatną). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 15 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXVIII/399/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 4 lutego 2021r. 

w sprawie zamiany nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 40 i nr 41 do protokołu. 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 10 pn. „Interpelacje  

i zapytania radnych.”. 

 

 

Ad 10. 

 

W punkcie sesji pn. „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 11 pn. „Wolne wnioski  

i informacje.”. 

 

 

Ad 11. 

 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali: 

 

 Radny Arkadiusz Malarski zapytał, jak kształtują się w tej chwili koszty zimowego 

utrzymania dróg w stosunku do planu. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że istotnie akcja zimowa generuje koszty, 

na razie nie przekraczamy i mamy pokrycie w budżecie. Koszty miesięczne to kilkadziesiąt 

tysięcy złotych, a za styczeń ponad 20 tysięcy złotych. Mamy kilka okręgów i kilku 

wykonawców przy odśnieżaniu. Bezsensownie tych pieniędzy nie wydajemy i ocenia,  

że utrzymanie tych dróg jest w dobrej formie i w dobrej kondycji starają się utrzymywać. 

Ideału nigdy nie będzie w tym zakresie, ale na razie przejezdność i utrzymanie udaje się 

zachować. Nieraz mieszkańcy mogą mieć jakieś pretensje z tego tytułu, że nie zrobimy 

udrażniania tych dróg w jednym czasie. Jak śnieg spadnie i pojawi się śliskość to najpierw 

pierwsza kategoria dróg jest do odśnieżania, a te podrzędniejsze drogi są w następnej 

kolejności. Poinformował, iż Kierownik Referatu Inwestycji podpowiada mu, że ma 

podliczone i za styczeń jest to kwota 100 tysięcy złotych. 

 

Radny Arkadiusz Malarski zapytał, jaki jest system rozliczania z wykonawcami. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że za faktycznie wykonany kilometraż 

usługi. Jest to rozliczne na koniec miesiąca kartami dziennymi z każdego wyjazdu. 
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 Radny Arkadiusz Malarski zabrał głos odnośnie odcinków dróg gminnych czy powiatowych, 

przy których nie leży żadna posesja i jest chodnik zlokalizowany. Zapytał, kto ma obowiązek 

odśnieżenia tego chodnika. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że zarządca drogi. 

 

 Radny Arkadiusz Malarski powiedział, iż rozumie, że jak jest posesja, to właściciel każdej 

posesji ma taki obowiązek. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że jeżeli jest przyległa bezpośrednio do 

pasa drogi to właściciel tej nieruchomości. Natomiast jeżeli pas drogi jest 0,5 metra czy metr, 

to wtedy zarządca drogi. 

 

 Radna Elżbieta Niepelt powiedziała, iż z jej obserwacji wynika, że drogi gminne i powiatowe 

są systematycznie odśnieżane. Ma uwagę odnośnie drogi powiatowej z Radacza do Silnowa  

i zwróciła się z prośbą, żeby trochę tego piasku i soli posypali Pług przejedzie, do samego 

asfaltu śniegu nie zbierze, robi się bardzo ślisko i jest niebezpiecznie. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, iż musimy pamiętać, że mamy różne 

kategorie dróg i różnych zarządców, akurat zarządcą tej drogi jest Powiatowy Zarząd Dróg. 

Poinformował, że na swojej stronie zamieściliśmy w zakładce „Zimowe utrzymanie dróg” 

pełną informację w zakresie naszych i innych dróg: numery telefonów i kto bezpośrednio 

odpowiada za te odcinki drogowe. Prosił, żeby w pierwszej kolejności do tych osób się 

zgłaszać i informować o ewentualnych problemach. Jeżeli nie odniosłoby to dobrego skutku, 

to wtedy my przyjmujemy zgłoszenia i reagujemy bezpośrednio z wykonawcami. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że odcinek drogi Silnowo-Juchowo, zwłaszcza 

Dąbie-Kiełpino jest w beznadziejnym stanie, jest bardzo źle odśnieżana, zaniedbana.  

My swoim sprzętem musieliśmy poszerzać ten odcinek drogi, żeby autobusy, które zaczęły 

regularnie jeździć do szkoły, mogły w miarę bezpiecznie wymijać się z innymi pojazdami. 

Dzisiaj była taka sytuacja, że ta droga praktycznie była nie odśnieżona, posypana została po 

interwencji. Kilka razy tamtędy jechała i zawracała, bo nie dało się absolutnie jechać po tym 

odcinku – jechała do Barwic przez Szczecinek. Zwracaliśmy kilka razy uwagę do Starostwa, 

ale nie przyniosło to żadnego efektu, być może trzeba będzie poprosić radnych o złożenie 

interpelacji jak najszybciej. Jutro mają sesję, więc porozmawia z radnym jednym i drugim – 

tyle może obiecać. 

 

 Radna Anetta Chołody wypowiedziała się pozytywnie na temat odśnieżania dróg gminnych  

i stwierdziła, że w Łubowie są bardzo wcześnie rano odśnieżone i posypane. Natomiast 

docierają do niej uwagi na temat dróg powiatowych, że nie jest dobrze, jest ślisko np.  

na drodze do Rakowa, do Bornego Sulinowa. 

 

 Radny Dariusz Palicki zwrócił się z pytaniem do Pani Burmistrz, jak na dzień dzisiejszy 

wygląda sprawa z dodatkiem wiejskim; Pani Burmistrz jest zorientowana w tej sprawie i ci, 

co zajmują się oświatą. Powiedział, że wynikły problemy z naliczaniem i rozbieżności  

w danych, jakie posiada Referat Spraw Obywatelskich a GUS. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że wg danych GUS Miasto Borne Sulinowo 

przekroczyło liczbę 5 tysięcy mieszkańców, w związku z tym zgodnie z Kartą Nauczyciela 

nauczyciele tracą 10% dodatek do zasadniczej. W tym momencie poleciła dyrektorom szkół 
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wstrzymanie wypłaty tego dodatku wiejskiego, bowiem Główny Urząd Statystyczny podaje, 

że mamy 5.100 mieszkańców, a wg naszych danych jest o 300 mieszkańców mniej, czyli nie 

przekroczyliśmy tej liczby. Wystąpiliśmy z pismem do Urzędu Statystycznego w Szczecinie 

z zapytaniem, w jaki sposób naliczyli naszą liczbę mieszkańców. Bodajże 2 dni temu 

wpłynęło pismo, w którym przedstawiony został wzór wyliczania i w tej chwili to 

sprawdzamy z naszymi danymi. Ponieważ dalej nie zgadzają nam się te liczby, będziemy 

występowali do Głównego Urzędu Statystycznego o wyjaśnienie, bo być może my się 

mylimy w tym wyliczaniu. Z informacji, które posiada wynika, że my nie przedstawiamy 

żadnych sprawozdań, jeśli chodzi o liczbę mieszkańców zameldowanych, wymeldowanych, 

liczbę urodzeń, liczbę zgonów i nikt od nas takich danych statystycznych nie odbiera. 

Podjęła decyzję o wstrzymaniu dodatku, ponieważ w systemie informacji oświatowej (SIO) 

ta liczba danych jest już podana przez Ministerstwo Edukacji Narodowej, a ministerstwo tą 

liczbę ma z GUS i nie nalicza nauczycielom z terenu miasta dodatku wiejskiego, więc  

z automatu musieli wstrzymać wypłatę tego dodatku. Jeśli okaże się, że faktycznie Urząd 

statystyczny nam przyzna rację, to wówczas wypłacimy ten dodatek wiejski nauczycielom. 

Szukamy odpowiedzi na to pytanie, nie przyjęliśmy jak gdyby tej informacji z urzędu 

statystycznego - próbujemy to wyjaśnić. Jeżeli będzie odpowiedź z urzędu statystycznego, 

poinformuje dyrektorów szkół, by za ich pośrednictwem nauczyciele uzyskali rzetelną 

informację, że staraliśmy się to wyjaśnić. 

 

 Radny Paweł Sztyler wracając do poruszonego tematu odśnieżania poinformował, że  

w Jeleniu drogi gminne są w stanie fatalnym odśnieżane. Uczulił osoby, które nadzorują to 

odśnieżanie, żeby nie dochodziło do sytuacji, że są zapychane bramy i parkingi, a ludzie 

później mają problem z parkowaniem samochodu czy wyjechać z posesji. Powiedział, że 

dzieje się tak na osiedlu w Jeleniu. 

 

 Radny Arkadiusz Malarski odnosząc się do tego, co było mówione na temat danych 

statystycznych  powiedział, iż kilka lat temu miała miejsce taka sytuacja w naszej gminie, że 

Urząd Marszałkowski tworząc dokumenty do RPO 2014-2020 wyznaczał potencjały 

gospodarcze dla danego obszaru. W Gminie Borne Sulinowo gospodarka turystyczna była 

określona jako marginalna na podstawie danych statystycznych, które stwierdzały, że w roku 

poprzedzającym to badanie w Bornem Sulinowie i całej gminie zostało udzielonych 200 

noclegów przez cały rok, gdzie w systemie rezerwacyjnym prowadzonym przez Lokalną 

Organizację Turystyczną było udzielonych ponad 11 tysięcy noclegów. Rzetelność zbierania 

informacji statystycznych w tym przypadku mogła wpłynąć na poważne decyzje i też 

decyzje, które finansowo są obciążające dla nauczycieli z Bornego Sulinowa. 

 

 Radna Karolina Fornal powiedziała, iż widziała już naszą nową dużą karetkę, która jeździ  

i bardzo się cieszy, że ona jest. Ma nadzieję, że będzie nam dobrze służyć. 

 

 Przewodniczący RM Mariusz Gorgol poinformował, że na Facebooku jest robiona licytacja 

na dziecko z Bornego Sulinowa, które potrzebuje pilnej operacji. Zwrócił się z prośbą do 

radnych i wszystkich mieszkańców, którzy oglądają sesję, żeby czynnie włączyli się  

w zbiórkę, pomogli tej młodej osobie dojść do zdrowia i funkcjonować później w życiu. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 12 pn. „Ustalenie terminu 

następnej sesji.”. 

 

 



19 

 

Ad 12. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że proponuje ustalić termin kolejnej sesji na 

dzień 25 marca 2021 r. (czwartek) godz. 14.30.  

 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

 

1. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2020 

rok  (w tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania  

w zakresie kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, realizacja planu finansowego)  

i planowana działalność w 2021 roku. 

2. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2020 

rok  (w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie 

organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2021 roku. 

3. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie  

w 2020 roku, realizacja zadań statutowych i budżetowych. 

4. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie w 2020 roku, realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

5. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  

i Ochrony Ofiar Przemocy w 2020 roku. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za rok 2020. 

7. Przyjęcie raportu z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne 

Sulinowo w 2020 roku. 

8. Uchwalenie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo. 

9. Podjęcie uchwał. 

 

Następnie Przewodniczący RM przedstawił informację - prośbę o wypełnienie ankiety  

o następującej treści: 

 

„We współpracy z ekspertami Związku Miast Polskich realizujemy ważny dla naszego 

samorządu projekt „Pilotaż Centrum Wsparcia Doradczego” (CWD). Jego rezultatem będzie 

strategia rozwoju dla Partnerstwa Terytorialnego pod nazwą „Partnerstwo Powiatu 

Szczecineckiego”.  

Ważnym elementem naszych działań jest rzetelna diagnoza sytuacji społeczno-gospodarczej 

obszaru Partnerstwa. Lokalni liderzy, tacy jak Państwo – Radni Rady Miejskiej, związani z 

administracją samorządową, posiadają wiedzę i mają duży wpływ na rozwój swojej gminy.  

Dlatego zwracamy się do Państwa z prośbą o udział w ankiecie badawczej. Posłuży ona do 

przygotowania rzetelnej diagnozy i propozycji terytorialnej strategii rozwoju obszaru 

Partnerstwa (OP) obejmującego obszar Powiatu Szczecineckiego.  

Chcemy, aby strategia ta przyczyniła się do poprawy warunków i jakości życia mieszkańców 

obszaru Partnerstwa, wiązania ich życiowych planów właśnie z tym miejscem, powstrzymując 

emigrację młodych i przedsiębiorczych osób. 

Dokument będzie także podstawą do pozyskiwania środków zewnętrznych, w tym z UE,            

w przyszłej perspektywie finansowej 2021-2027.  

Ankieta zostanie przeprowadzona od 8 do 13 lutego br. w formie elektronicznej. 

Link do ankiety otrzymają Państwo z Biura Obsługi Rady Miejskiej.  

Ankieta będzie anonimowa. Jej wyniki zostaną przedstawione w formie zbiorczego raportu.”. 
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W dalszej kolejności Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przypomniał o obowiązku złożenia  

w terminie do 30 kwietnia 2021 r. oświadczeń majątkowych radnych za 2020 rok w 2 egz. + 2 

kopie PIT. 

Poinformował, że w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce „Oświadczenia majątkowe – 

2021 rok” zostanie umieszczony wzór oświadczenia z polami do wypełnienia. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 13 pn. „Zamknięcie 

sesji.”. 

 

 

 

Ad 13. 

 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący RM Mariusz Gorgol 

zamknął XXVIII Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie.  

 

 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.30 do godz. 15.58. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 

 

 


